
PAKRUOJO RAJONO SAVIVALDYBĖS 
EKSTREMALIŲJŲ SITUACIJŲ KOMISIJOS

POSĖDŽIO PROTOKOLAS

2022 m. liepos 18 d.  Nr. ESK-      - (31.3)
Pakruojis

Posėdis įvyko 2022 m. liepos 18 d. 9.30 – 10.30 val.
Posėdis vyko savivaldybės mažojoje salėje, nuotoliniu būdu ir telefonu.
Posėdžio  pirmininkė  – Ilona Gelažnikienė,  Pakruojo  rajono savivaldybės  administracijos

direktorė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės  ekstremaliųjų  situacijų  komisijos  (toliau  –  ESK)
pirmininkė.

Posėdžio sekretorė – Daiva Sidaugienė, Pakruojo rajono savivaldybės administracijos Teisės
ir civilinės metrikacijos skyriaus archyvo tvarkytoja, ESK sekretorė.

Posėdyje dalyvavo Uždarosios akcinės bendrovės ,,Pakruojo šiluma“ direktorius Remigijus
Giedraitis, Aplinkos apsaugos departamento prie Lietuvos Respublikos aplinkos ministerijos Šiaulių
valdybos Pakruojo  aplinkos apsaugos inspekcijos  vyriausiasis  specialistas  Konstantinas  Rezgys,
Akcinės bendrovės „Kelių priežiūra“ Šiaurės regiono Pakruojo kelių tarnybos vyresnysis inžinierius
Šarūnas Jakūbaitis, Pakruojo rajono savivaldybės administracijos vyriausioji specialistė (ekologė)
Erika  Junevičienė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės  tarybos  narys  Robertas  Ašmanavičius,  Šiaulių
apskrities  vyriausiojo  policijos  komisariato  Pakruojo  rajono  policijos  komisariato  vyriausiasis
tyrėjas Robertas Valiušis, Viešosios įstaigos Pakruojo rajono pirminės sveikatos priežiūros centro
direktorius  Agnius  Karmonas,  Priešgaisrinės  apsaugos  ir  gelbėjimo  departamento  prie  Vidaus
reikalų  ministerijos Šiaulių priešgaisrinės gelbėjimo valdybos Pakruojo  priešgaisrinės gelbėjimo
tarnybos viršininkas Darius Motekaitis,  Pakruojo rajono savivaldybės administracijos vyriausioji
specialistė  (civilinei  saugai  ir  mobilizacijai)  Daiva  Rocienė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės
administracijos  Žemės  ūkio  skyriaus  vedėja  Lilija  Savickienė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės
administracijos vyriausioji specialistė (savivaldybės gydytoja) Vilma Žuvininkienė.

Kviestieji asmenys: Pakruojo rajono savivaldybės administracijos direktoriaus pavaduotojas
Gintaras Šurna, Akcinės bendrovės „Meresta“ projektų vadovas Gediminas Macijauskas, Pakruojo
rajono savivaldybės administracijos Kultūros, paveldosaugos ir viešųjų ryšių vyriausioji specialistė
Monika Ilgavičiūtė.

DARBOTVARKĖ:
1. Dėl potvynio Pakruojo rajono teritorijoje ir jo prevencijos.
2. Einamieji klausimai.

Ilona Gelažnikienė, Pakruojo rajono savivaldybės administracijos direktorė, Pakruojo rajono
savivaldybės ESK pirmininkė supažindino susirinkusiuosius su posėdžio darbotvarke, pasiteiravo,
ar bus pastabų ar pasiūlymų.

Dėl pritarimo darbotvarkei balsuota“ „už“ – 12 (vienbalsiai).

1. SVARSTYTA. Dėl potvynio grėsmės Pakruojo rajono teritorijoje.
Erika  Junevičienė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės  administracijos  vyriausioji  specialistė

(ekologė),  pateikė  informaciją  apie  situaciją  dėl  esamo  potvynio  Pakruojo  rajone.  Dėl  didelio
kritulių kiekio vėl susidarė didelis vandens perteklius, užtvinę pievos, gyvenamosios sodybos. Raštu
buvo  kreiptasi  į  Dvariūkų  užtvankos  direktorių  dėl  vandens  lygio  pažeminimo.  Vandens  lygis
vidutiniškai buvo pažemintas iki 48,05 m, bet šiuo metu patvankos lygis apie 48,09 m. Išsiųstas
raštas Aplinkos apsaugos agentūrai, kad būtų gautas leidimas pažeminti užtvankos vandens lygį 55
cm žemiau ŽVL. 

Gediminas Macijauskas,  Akcinės bendrovės „Meresta“ projektų vadovas,  informavo, kad
šiuo  metu  Kruojos  upės  baseine  vandens  pritekėjimas  į  užtvanką  yra  sumažėjęs,  situacija  yra
kontroliuojama, bet vanduo vis dar teka per uždorių viršų. 

Konstantinas Rezgys, Aplinkos apsaugos departamento prie Lietuvos Respublikos aplinkos
ministerijos Šiaulių valdybos Pakruojo aplinkos apsaugos inspekcijos vyriausiasis specialistas, sakė,

Nuorašas



kad nėra šiuo metu jokių priežasčių, dėl kurių nebūtų leidžiama laikyti pažemintą vandens lygį.
Nes, padidėjus kritulių kiekiui, užtvanka gali greitai prisipildyti ir vėl susidarys potvynio rizika.

Gintaras  Šurna,  Pakruojo  rajono  savivaldybės  administracijos  direktoriaus  pavaduotojas,
pasiūlė vandens lygį (48,10 m) palaikyti savaitę laiko, nes artimiausioms dienoms prognozuojamas
didelis kritulių kiekis. 

Daiva  Rocienė,  Pakruojo  rajono  savivaldybės  administracijos  vyriausioji  specialistė
(civilinei saugai ir mobilizacijai),  pritarė Gintaro Šurnos nuomonei, kad pažemintą vandens lygį
Dvariūkų  užtvankoje  reikėtų  palaikyti  savaitę,  nes  per  vieną  dieną  vanduo  subėgti  į  užtvanką
nespės.

Ilona  Gelažnikienė  pasiūlė  palaikyti  pažemintą  vandens lygį  (48,10 m) iki  šios  savaitės
ketvirtadienio, tada vėl susirinkti ir priimti naujus, situaciją atitinkančius sprendimus.

Ilona Gelažnikienė pasiūlė nutarimo projektą:
1.  Raštu  įpareigoti  Dvariūkų  užtvankos  vadovą  palaikyti  vandens  patvankos  lygį  ne

aukštesnį kaip 48,10 m iki 2022 m. liepos 21 d. 10.00 val.
2. Ekstremaliųjų situacijų komisijos posėdį surengti 2022 m. liepos 21 d. 10.00 val.
Dėl pritarimo sprendimo projektui balsuota: „už“ – 12 (vienbalsiai).
NUTARTA:
1.  Raštu  įpareigoti  Dvariūkų  užtvankos  vadovą  palaikyti  vandens  patvankos  lygį  ne

aukštesnį kaip 48,10 m iki 2022 m. liepos 21 d. 10.00 val.
2. Ekstremaliųjų situacijų komisijos posėdį surengti 2022 m. liepos 21 d. 10.00 val.

2. SVARSTYTA. Einamieji klausimai.
Ilona Gelažnikienė pasidomėjo, kaip vykdomas praeitame ESK posėdyje priimtas nutarimas

dėl galimybės atlikti Kruojos ir Mūšos baseinų studiją.
Erika  Junevičienė  informavo,  kad susisiekta  su  Aplinkos apsaugos  agentūros  specialistu

Egidijumi Kasiuliu dėl galimybės atlikti profesionalią Pakruojo rajono upių vandeningumo studiją.
Sutarta susitikti su specialistais 2022 m. rugpjūčio 2 d., aptarti studijos galimybę, terminus, tikslus.

Lilija Savickienė, Pakruojo rajono savivaldybės administracijos Žemės ūkio skyriaus vedėja,
informavo,  kad  susisiekta  su  hidrometeorologijos  tarnyba  dėl  galimybės  įsigyti  vandens  lygio
matavimo liniuotę Kruojos upės baseino užtvankai. Numatoma vandens lygio matuoklius įrengti
savaitės bėgyje.

Svarstytais klausimais jokie nutarimai nepriimti.

Posėdžio pirmininkė Ilona Gelažnikienė

Posėdžio sekretorė Daiva Sidaugienė
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